
 
 
 

  
 

AJUNTAMENT DE MONTUÏRI 
( B A L E A R S )  

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINARIA DE L’AJUNTAMEN T PLE 
CELEBRADA EL DIA 1 D’AGOST DE 2013.  
ACTA 05/13. 
 
 

A Montuïri, essent el dia u d’agost de dos mil tretze, essent les 21:00 hores, es 
reuneix a la Casa de la Vila l’Ajuntament ple, en primera convocatòria, a l'objecte de 
celebrar sessió ordinària, sota la presidència del Sr. Batle D. Jaume Bauza Mayol, 
assistit pels Srs. regidors Rafael Miralles Rossiñol, Magdalena Fornés Gomila, María 
Elena  Jaume Sastre, Catalina Mª Ribes Nicolau i Gabriel Nicolau Sastre pel grup 
municipal P.P ; Joan Verger Rossiñol, Gabriel Pocoví Ferrando pel grup municipal 
PSM, Guillem Mas Miralles i Margalida Munar Garau pel grup municipal del PSOE. 

 
Excusa la seva absència : María Teresa Martinez Marcus del grup PSM. 
 
Actua de Secretari el que ho es de la Corporació, Sr. José Ramón Sicre Vidal. 

 
Declarat l’acte obert pel Sr. Batle i comprovat pel  Secretari el quòrum 

d’assistència necessària perquè pugui ser iniciada, es passa a debatre el primer punt de 
l’ordre del dia. 
  
 

1.- LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR.- 
 
 Conformement amb el disposat a  l’article 91 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), el Sr. Batle (PP) inicia la 
sessió demanant si qualque membre dels assistents ha de fer cap observació a l’acta de 
la sessió anterior de març, aprovant-se  per unanimitat. 
 

 
2.-   COMUNICACIONS DE LA BATLIA .- 

 
El Sr. Batle passa a informar de les qüestions que es relacionen seguidament,  

donant-se el plenari per assabentat : 
 
Sobre l'informe emès pels serveis d'arquitectura en referència al gaseoducto, 

recomanant que es passi el mateix pel vial se serveis de la carretera Palma-Manacor. 
 
Sobre l'admissió pel Jutjat del contenciós administratiu del recurs interposat 

contra el Consell de Mallorca per incompliment del conveni per a l'adaptació de les 
NNSS al Pla Territorial de Mallorca. 
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Sobre la inclusió d'aquest ajuntament en el pla convocat pel Consell de Mallorca 
per sufragar les despeses corrents. 

 
Sobre el nomenament dels representants en el Consorci d'Infraestructures dels 

Illes Balears 
 
Sobre l'autorització de la conselleria d'Agricultura per a la recuperació de cultiu 

de la finca Ses Rotes. 
 
Sobre l'agraïment del director General d'Esports del Consell de Mallorca per la 

participació de l'ajuntament en les jornades dels jocs esportius escolars. 
 
Sobre la comunicació del Parlament de les Illes Balears sobre la proposició de 

llei relativa a promocionar el comerç just. 
 
Sobre la signatura del nou conveni amb el consorci de transports per a la 

prestació del servei de transport de viatgers a la línea regular. 
 
Sobre el conveni de col·laboració amb l'empresa Navegador Turístic S.L per a la 

difusió de punts d'interès del municipi en el marc del projecte Take a Route. 
 
Sobre la instal·lació de càmeres de vigilància en el cementiri municipal. 
 
Sobre la modificació de l'horari del punt verd 
 
Sobre la jubilació el proper dia 20 de la treballadora Dª. María Nicolau Cerda. 
 
Finalment agraeix a l'associació de protecció civil de Montuïri la seva actuació 

en el recent incendi en la serra de Tramuntana i transmet la seva solidaritat amb tots els 
municipis afectats. 

 
 
 

 3.- COMUNICACIONS DECRETS BATLIA.-  
 
 Per el Sr. Batle es passa a donar compte dels Decrets dictats des de l’anterior 
sessió plenària, donant-se el plenari per assabentat. 
 

 
 4.- MODIFICACIÓ PREUS ESCOLETA .-  

 
El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 

corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica l’existència d’un error al càlcul del IPC 
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fet per la empresa concessionària, essent així que la proposta es concreta en l’augment 
dels preus d’acord amb el IPC d’abril 2012 a abril de 2013 que significa un 1,4%. 

 
Finalitzada la seva explicació, obri un torn de paraula, duent-se a terme les 

següents intervencions : 
 
El Sr. Guillem Mas, expressa la seva opinió en contra, per que troba que no es 

un bon moment per augmentar cap preu, per la qual cosa el seu grup votarà en contra. 
 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor (P.P); 2 abstencions ( PSM ) i 2 en 
contra (PSOE),  amb el següent contingut : 
 
 Examinat l’expedient incoat per a la modificació dels preus públics per el servei 
d’escoleta municipal, vist l’informe emès pel Secretari-Interventor, el corresponent 
estudi econòmic i proposta presentada per l’empresa concessionària del servei i trobant 
l’expedient conforme, l’ajuntament en ple adopta per majoria absoluta el següent acord : 

 
1º. Aprovar amb caràcter inicial la modificació dels preus públics pel servei 

d’escoleta municipal d’acord amb la proposta presentada per la empresa concessionària 
del servei. 

 
2º. Exposar al públic el present acord, durant el termini de trenta dies, a fi de que 

els interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que considerin 
oportunes. 

 
 3º. L’esmentada exposició al públic s’anunciarà al BOIB i a la pagina web de 
l’ajuntament i començarà a comptar el termini a partir del dia següent a la publicació de 
l’anunci al BOIB. 

 
 

 
 5.- APROVACIÓ DEFINITIVA COMPTE GENERAL 2012 .  – 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, obri un torn de paraula, duent-se a terme les 

següents intervencions : 
 
El Sr. Joan Verger anuncia el seu vot en contra. 
 
Guillem Mas, anuncia que el seu grup s’abstindrà. 
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Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor (P.P); 2 abstencions (PSOE ) i 2 en 
contra (PSM),  amb el següent contingut : 
  
 No havent-se presentat cap tipus de reclamació o al·legació a l’aprovació 
provisional de les comptes generals d’aquest Ajuntament referents al exercici de 2012 i, 
vist l’informe favorable emes per la Comissió Informativa de Comptes i Hisenda, es va 
acordar per majoria absoluta legal la seva aprovació de forma definitiva. 
 
 
 
 6. RATIFICACIÓ DECRET DE BATLÍA REPRESENTANT CONSOR CI 
INFRAESTRUCTURES .- 
 
 El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva intervenció, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duent-se a 

terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor 
(P.P) i 4 abstencions (PSM i PSOE), amb el següent contingut : 
 
 Vist el Decret dictat per la Batlia de data 4 de juliol de 2013, pel qual es 
procedeix al nomenament dels representants d'aquest ajuntament en el Consorci 
d'Infraestructures de les Illes Balears, l'ajuntament ple per majoria absoluta acorda la 
seva ratificació. 
 
 
 
 7.- APROVACIÓ ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS SERVEI POLICI A .- 
 

El Sr. Rafael Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta 
corresponent a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, obri un torn de paraula, duent-se a terme les 

següents intervencions : 
 
El Sr. Joan Verger assenyala en primer lloc que li hagués agradat que la 

memòria del projecte hagués estat redactada en català. Contínua que li assalten diversos 
dubtes : els pocs recursos que ha d'aportar l'ajuntament; no existeix un pressupost 
desglossat ; que grau haurà de tenir el policia coordinador i si això significarà un 
augment de sou i que la memòria prohibeix altres acord amb altres ajuntaments, pel que 
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demana si l'anterior acord amb l'ajuntament de Algaida queda suprimit. Per tot això 
considera que falta informació i s'abstindran. 

 
Contesta el Sr. Batle que el conveni amb l’ajuntament d’Algaida no té res que 

veure amb aquest. Ja que aquell és de col·laboració i aquest d'associació. 
 
Guillem Mes creu que és una bona actuació, però li sembla un “parche” als 

actuals problemes de seguretat que haurien de ser resolts mitjançant la creació d'una 
policia autonòmica i amb l'augment de les dotacions de la guàrdia civil. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 8 vots a favor (P.P i PSOE) i 2 abstencions 
(PSM),  amb el següent contingut : 
  
 L’actual  plantilla de l’ajuntament de Montuïri no permet la presencia territorial 
òptima ni la resposta a determinades demandes de seguretat, amb la garantía de cobrir 
un horari regular, restant nombroses jornades descobertes, la qual cosa suposa una 
important desatenció dels serveis de seguretat que s’han de prestar als ciutadans. 
L’ajuntament de Montuïri no disposa dels  recursos suficients per a la prestació dels 
serveis de policia local bàsics. 
 
 Aquestes circumstàncies provoquen una precarietat operativa derivada de la falta 
d’operativitat dels agents que es troben de guàrdia, que és normalment un, el que 
comporta que no puguin realitzar actuacions reservades per qüestions de seguretat i 
eficàcia a dos o més agents.  
 
 La capacitat pressupostària no permet augmentar els recursos humans; i és fa 
necessari optimitzar i compartir recursos amb altres administracions; i més 
concretament amb altres municipis que són les úniques administracions locals que 
compten amb policies locals. El mecanisme previst a la legislació vigent és el de 
l’associació de municipis per a la prestació conjunta de serveis de policia local. 
 
 Els objectius que es persegueixen són, entre d’altres, els d’optimitzar els 
recursos humans i materials per tal de donar resposta a les urgències o incidències que 
es produeixin en els respectius termes municipals amb una resposta de qualitat i amb 
una eficiència que permeti reduir costs ; establir un sistema de col·laboració, cooperació 
i coordinació dels efectius policials dels municipis que s’associen; homogeneïtzar els 
procediments de treball, les campanyes preventives en el territori, amb la finalitat de ser 
més eficients,etc, tot tenint en compta que cap d’aquests objectius disminuirà l’ 
autonomia municipal. 
 
 Aquest objectius tenen cobertura a la normativa que es relaciona : 
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 1. La disposició addicional cinquena incorporada a la Llei Orgànica 2/1986, de 
13 de març, de forces i cossos  de seguretat, mitjançant la Llei Orgànica 16/2007, de 13 
de desembre, complementària de la Llei 45/2007, de 13 de desembre, pel 
desenvolupament sostenible del medi rural, regula la col·laboració per a la prestació de 
serveis de policia local. Aquesta disposició addicional disposa que "dos o més municipis 
limítrofs i que pertanyin a una mateixa Comunitat Autònoma, que no disposin 
separadament de recursos suficients per a la prestació dels serveis de policia local, 
podran associar-se per a l’execució de les funcions assignades a aquestes policies en 
l’esmentada llei. En tot cas, l’acord de col·laboració per a la prestació de serveis dels 
cossos de policia local depenents dels respectius municipis, han de respectar les 
condicions que es determinin pel  Ministeri d’Interior i han de comptar amb la seva 
autorització …".  
 
 2. L’ Ordre INT/2944/2010, de 10 de novembre, determina les condiciones 
perquè es pugui autoritzar l’associació de municipis amb la finalitat de prestar serveis 
de Policia Local, de conformitat amb el que es preveu a la Llei Orgànica 2/86 abans 
esmentada. Aquestes condicions són les següents: ser municipis limítrofs; no disposar 
separadament dels recursos suficients per a la  prestació del servei policial i no superar 
els 40.000 habitants en el conjunt de la suma de les seves poblacions.  
 
 Atès tot l’exposat, l’ajuntament en ple adopta per majoria legal el següent 
Acord: 
 
 PRIMER. Aprovar la memòria justificativa del Projecte d’Associació de 
Municipis per a la prestació conjunta de serveis de policia local en la qual s’exposen les 
raons que justifiquen la constitució de l’esmentada associació. 
 
 SEGON.  Autoritzar al Sr. Batle per que subscrigui juntament amb els Batles de 
Porreres i Vilafranca de la memòria explicativa del projecte d’associació. 
 
 TERCER. Aprovar la subscripció del futur acord de col·laboració que ha de regir 
l’Associació dels municipis de Porreres, Montuïri i Vilafranca de Bonany, amb les 
previsions que recull la memòria justificativa. 
 
 QUART. Determinar que el nombre d’agents del municipi que quedaran adscrits 
a l’associació serà de dos policies. 
 
 CINQUÈ. Aprovar que la seu de la futura associació sigui el quarter de la Policia 
Local de Porreres, situat en Plaza de la Vila número 1, CP 07260 i que existirà una 
oficina d’atenció al ciutadà en les dependències de l’ajuntament de  Montuïri (Plaça 
Major número 1, CP 07230) i en les dependències de l’ajuntament de Vilafranca de 
Bonany (Plaça Major , número 1, CP 07250). 
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 SISÈ. Autoritzar el Batle per que remeti l’expedient administratiu corresponent a 
la Conselleria d’Administracions Públiques, per tal que en l’exercici de les 
competències en matèria de coordinació de policies locals que té atribuïdes, impulsi 
davant la Secretaria d’Estat de Seguretat del Ministeri de l’Interior la sol·licitud 
d’autorització prèvia a la subscripció de l’acord de col·laboració previst en l’article 4.1 
de l’Ordre INT/2944/2010, de 10 de novembre, que determina les condiciones perquè es 
pugui autoritzar l’associació de municipis amb la finalitat de prestar serveis de Policia 
Local. 
 
 
 
 8.- DONAR COMPTE RELACIÓ CERTIFICADA OBLIGACIONS 
PENDENTS DE PAGAMENT .- 
 
 Pel Sr. Secretari – Interventor es dona compte de la llista de proveïdors inicials 
que s'inclouran en la 3ª fase de pagament a proveïdors regulada en el Reial Decret Llei 
8/2013, de 28 de juny, donant-se el plenari per assabentat.  
 
 
 
 9. MOCIÓ GRUP PSOE SUPORT ALS DOCENS DE LES ILLES  
BALEARS.- 
 

El Sr. Guillem Mas, portaveu del grup municipal PSOE, llegeix la moció 
referent a aquest punt. 

 
Finalitzada la seva lectura el Sr. Batle obri un torn de paraula, duent-se a terme 

les següents intervencions : 
 
El Sr. Batle assenyala que està d'acord amb el contingut de la moció, però no 

així amb determinades expressions de l'exposició de motius, per la qual cosa proposa 
que si es modifica la moció suprimint part de l'exposició de motius, el seu grup votarà a 
favor. 

 
El Sr. Joan Verger, expressa que estava a favor de la moció tal com s'ha 

presentat i li agradava més que el text modificat que es proposa, però que també votarà 
a favor de la modificació 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació la modificació de la moció proposta per el Sr. Batle, essent aprovat per 
unanimitat,  quedant així la moció aprovada amb el text següent : 
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El dia 27 de setembre de 2011, a iniciativa del grup parlamentari socialista, el 
Ple del Parlament va aprovar una proposició no de llei que instava el govern a reforçar i 
valorar el paper del professorat en la societat, però un any mes tard,el 13 de novembre 
de 2012, ens varem veure obligats a tenir que demanar en el plenari el compliment 
d’allò que s’havia aprovat, no només per unanimitat de tots els grups, sinó també de 
manera consensuada atès que el darrer punt fins i tot va ser introduït pel Grup Popular, 
punt que demanava que, en la mesura de la disponibilitat pressupostaria, el govern 
promouria campanyes de sensibilització de la tasca docent. 

 
Per l’exposat, el ple de l’ajuntament de Montuïri acorda : 
 
1er. L’ajuntament de Montuïri manifesta el seu total suport als docents de les 

nostres illes en el desenvolupament de la seva funció. 
 
2on. L’ajuntament de Montuïri rebutja qualsevol manifestació pública que 

pretengui criminalitzar i denigrar els docents de les illes balears, especialment aquelles 
que provenen de responsables politics o alts càrrecs públics. 
 
  
 
 10. - PRECS I PREGUNTES .-  
  
 Conforme al previst a l’article 82.4 del ROF per a les sessions ordinàries, es 
passa a continuació al torn de precs i preguntes, i se’n fan les que a continuació 
s’assenyalen: 

 
SR. JOAN VERGER  (PSM): 
 
Prega que es realitzi  una campanya de la necessitat de recollida dels excrements 

d'animals a la via pública. 
 
Prega que es realitzi una revisió dels aparcaments prop de les cantonades ja que 

en alguns llocs impedeixen el torçar la mateixa. 
 
Felicita a l'associació de protecció civil de Montuïri per la seva actuació en el 

recent incendi d'Andratx adherint-se al reconeixement fet pel Sr. Batle 
 
 
SR. GUILLEM MAS (PSOE) : 
 
S'adhereix igualment al reconeixement de l’associació de Protecció Civil. 
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Demana per una senyora a la qual li va caure una de les peces de vidre existents 
en els antics pals de suport de la línea elèctrica. Contesta el Sr. Batle que s'ha realitzat la 
corresponent reclamació. 

 
Prega s'intensifiqui la neteja i vigilancia a les zones del Pou del Rei i a les 

escales del carrer de Sa Penya. 
 
 
I no havent altres temes a tractar el Sr. Batle convida a tots a participar a les 

festes de Sant Bartomeu i aixeca la sessió essent les 21:51 hores del dia abans 
assenyalat,  de lo que jo com a Secretari extenc la present acta i donc fe. 
 
 
EL BATLE-PRESIDENT,                         EL SECRETÀRI-INTERVENTOR  
 
 
 
 
    Jaume Bauza Mayol                                        José Ramón Sicre Vidal 
 


